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به گزارش مجله خبری غذا و دارو به نقل از خبرگزاری تسنیم، رئیس ستاد اجرایی
فرمان امام با بیان این که رویکردمان اقتصادی نیست گفت: ما در توزیع و قیمتگذاری

واکسن هیچ دخالتی نداریم و این امر برعهده وزارت بهداشت خواهد بود.

 محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی، قاضیزاده نایب رئیس اول و جمعی از
نمایندگان مجلس باحضور در شهرک دارویی برکت متعلق به ستاد اجرایی فرمان امام، از
بزرگترین کارخانه تولید واکسن و خطوط تولید صنعتی و نیمهصنعتی واکسن کوو ایران

برکت بازدید کردند.

محمد مخبر، رئیس ستاد اجرایی فرمان امام پس از این بازدید و در نشستی با حضور
مهمانان و دستاندرکاران تولید واکسن گفت: امروزه واکسن در دنیا صرفا یک ابزار
پیشگیری از کرونا نیست؛ باید توجه داشت که 16 میلیارد دوز واکسن در دنیا نیاز
است و کل ظرفیت تولید جهان 3.5 میلیارد دوز است، تقریبا 80 درصد واکسن تولیدی

دنیا در 8 کشور تزریق میشود و عمده کشورها از واکسن محرومند.

وی افزود: ستاد اجرایی فرمان امام هیچ مأموریت خاصی درخصوص کرونا نداشت اما به
محض احساس تکلیف و نیاز مردم، با تمام قوا در تمام زمینههای مورد نیاز ورود

کردیم، از احداث کارخانه تولید ماسک و تجهیزات پزشکی گرفته تا تولید رمدسیویر و
واکسن کرونا.

مخبر ادامه داد: ظرف دو تا سه ماه پس از شیوع کرونا دیگر کمبود ماسک و ونتیلاتور
و فاویپیراویر نداشتیم و رمدسیویر که در بازار سیاه به 70 میلیون رسیده بود، در

مجموعه دارویی برکت با قیمت 600 هزار تومان تولید و توسط وزارت بهداشت توزیع
کردیم.

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام با بیان اینکه همه جهان در بحث کرونا غافلگیر شد
تصریح کرد: در بحث واکسن نیز ظرفیت نخبگانی کشور را بسیج و از 6 مسیر واکسن را

دنبال کردیم. روشهای ویروس غیرفعال، DNA ، mRna، سابیونیت و … را دنبال کردیم و
یک روش اختصاصی که سلول مزانشیم است را نیز برای اولینبار پیگیری و درمراحل

آزمایشگاهی آن را تولید کردیم.

تامین واکسن کرونای کل کشور تا پایان پاییز

مخبر تأکید کرد: ما تا پایان پاییز میتوانیم واکسن کشور را تأمین کنیم و پس از
تأمین کامل نیاز داخل، قدرت صادراتش را خواهیم داشت، البته بارها گفتهایم تا

زمانی که حتی یک نفر در کشور هنوز واکسن نزده باشد، واکسنی را صادر نخواهیم کرد.

وی با بیان این که رویکردمان اقتصادی نیست ادامه داد: ما در توزیع و قیمتگذاری
واکسن هیچ دخالتی نداریم و این امر برعهده وزارت بهداشت خواهد بود.

در ادامه محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی نیز با اشاره به بازدیدش از
کارخانه تولید واکسن گفت: این افتخار ملی و کار عظیمی بود که با مدیریت انقلابی
فردی مثل دکتر مخبر و به دست جوانان این مملکت تحت سختترین فشارهای اقتصادی و
تحریمها رخ داد و ایران را جزو 6 کشوری درآورد که میتواند یک واکسن 0 تا 100
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درصد ایرانی رابرای ویروس کرونا بسازد.

وی افزود: امیدوارم به همت دولت آینده ، این واکسن هرچه سریعتر به دست مردم برسد
و این ماسک را تا پایان پاییز از روی صورت مردم بردارد و هم جان و هم نان مردم

را نجات دهد.


